
KONRAD GROSSER & ALF DROTH 

A Series of Maps Regarding the Euro-Region Neisse 
EUROPA REGIONAL, 4(1996)1, pp. 15-23 
 
This article presents the results of topical-cartographic studies regarding the Euro-Region Neisse (ERN). Within the project that 
lasted 1 ½ years, a series of 17 socio-geographical maps were created, 8 of which are attached to this article. As an 
introduction, a short summary regarding the location and geography of the study region was presented, and the preliminary 
work for the project is briefly mentioned. The contents and cartographic concept of the series of maps are then explained. This 
is followed by expositions regarding the technology used, as well as regarding the organisation of and co-operation within the 
project. The conclusion of the article is dedicated to interpretations of the attached maps regarding the structure and dynamics 
of the population of the ERN at the start of the 1990s. 
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L’article présente les résultats des travaux de cartographie de l’euro-région Neisse (ERN). Pendant une période de dix-huit 
mois, 17 cartes axées sur la géographie humaine ont été établies pour cette région; 8 sont reproduites dans cet article. En 
introduction, les auteurs donnent un bref aperçu de la situation et de la géographie de la région étudiée et évoquent brièvement 
la genèse du projet. Ils expliquent aussi les présupposés thématiques et cartographiques de cette série pour évoquer ensuite la 
technologie de cartographie, l’organisation du projet et la coopération entre les différentes parties prenantes. La dernière partie 
est consacrée à une explication des différentes cartes et à un commentaire sur la structure et la dynamique démographiques de 
l’ERN au début des années quatre-vingt-dix. 


